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Vänsterpartiet i Växjö kommun presenterar:

Vad hände i kommunfullmäktige 16/2? 

Alkohol är inte en handels-
vara vilken som helst 
De blågröna med Oliver Rosengren (M) 
i täten vill införa en ny modell när det 
gäller tillståndsprövning och tillsyn enligt 
alkohollagen. Den nya modellen går i 
korthet ut på att restauranger med hög 

alkohol-
omsättning får 
lägre tillsyns-
avgifter i 
förhållande 
till befintlig 
modell där 
omsättning av 
alkohol styr till-
synsavgiftens 
storlek. 

Elisabet 
Flennemo (V) 
yrkade avslag 
på förslaget att 
införa den nya 
modellen mot 
bakgrund av att 
en hög alkohol- 
omsättning på 
krogen med-
för en högre 

alkoholkonsumtion hos gästerna. Detta i 
sin tur innebär högre risk både på individ- 
och samhällsnivå. 

Alkoholen kostar samhället 103 miljarder 
årligen - en ofattbart hög summa. Det 
viktigaste är dock inte summan utan det 
som gömmer sig bakom: barnen som 
känner sig otrygga hemma på grund av 
föräldrar som dricker för mycket, de 
som utsätts för våld där alkohol har varit 
inblandat och de som dör i förtid på 
grund av alkoholrelaterade sjukdomar 
och olyckor. 

Vänsterpartiet menar att den befintliga 
modellen är att föredra framför blågrönas 
förslag som gynnar de verksamheter som 
har stor och därmed mest riskfylld 
alkoholförsäljning. 



Skolmaten – ett stekhett ämne
- Hur tas elevers åsikter om skolmaten 
tillvara? Vilken frihet har de olika köken? 
Hur många har matlåda med sig hemifrån 
för att de inte äter skolmaten?

Carin Hög-
stedt (V) 
hade ställt 
frågor efter att 
barn och unga 
berättat att 
de inte tycker 
maten är sådan 
att de vill äta 
den och hellre 
går hungriga 
och föräldrar 

sagt att de skickar med matlådor för att deras 
telningar ska få näring under skoldagen.

Anna Tenje (M) gav ett utförligt svar, som 
Högstedt tyckte var positivt men att det 
finns mer att göra.

- Bra med enkäter men även de mindre 
barnen, t.ex. åk 2 kan få svara. Myck-

et viktigt att minska utbudet av olika 
”röror”. Många barn vill veta vad som döljs 
i maten. Stickprov för att få reda på hur 
många som skippar skolmaten och köper 
godis istället. Kanske någon student vill 
göra en undersökning av matbeteendet?

Tenje med fler ledamöter var inte oense 
och tog till sig vissa förslag. Dock sade 
sig Högstedt vara decentralist, vill ge 
mer frihet till de enskilda köken och 
kockarna. Tenje menade att det kan 
kräva mer personal och kompetensut-
veckling.

- Ja, och det kan vara lönsamt! menade 
Högstedt. Varje barn som inte äter den 
nyttiga skolmaten är ett minus i proto- 
kollet.

Vad händer på 
Lammengatan?
Det särskilda boendet Lammengatan i 
Lammhult har ofta kommit upp på full-
mäktige på senare tid. Alf Skogmalm (S)
frågade igen: Varför nekas sökande att 
bo på Lammengatan. Det finns ju lediga 
platser? 

Svaret från Anna Zelvin (KD), var att 
det finns plats, men 
på frågan om varför 
sökande nekas plats 
hade hon inget svar. 
Kommentar: En 
avdelning på Lam-
mengatan är på väg 
att stängas ner. Kan 
det ha med saken att 

göra? Fortsättning följer.



Nya regler för fyrverkerier
Kommunfullmäktige antog en revidering av 
de lokala ordningsföreskrifterna, det är nu-
mera förbjudet att utan polismyndighetens 
tillstånd använda fyrverkerier i stora delar 
av centrala Växjö. Utanför detta område, 
på offentlig plats, tillåts användning under 
begränsad tid på högtider som påskafton, 
valborgs- mässoafton och nyårsafton.

Bifall från Vänsterpartiet som välkomnar 
beslutet inte minst ur klimat- och djur- 
skyddssynpunkt. Nu är det upp till läns-
styrelsen att godkänna beslutet.

Ny biblioteksplan antagen
Varje kommun har skyldighet att upprätta 
en biblioteksplan, det är en ladstadgad del 
av vår välfärd som har betytt (och betyder) 
otroligt mycket för demokrati, folkbildning, 
tillgång till litteratur och kunskap. 

Samtliga partier utom Sverigedemokraterna 
ställde sig bakom planen som antogs av 
fullmäktige. Vad SD invände mot var inköp 
av böcker på andra språk än svenska, de vill 
istället satsa på kategorin “lättlästa böcker”. 

Samlad forskning visar att tillgång till littera-
tur på modersmålet och möjlighet att läsa på 
sitt hemspråk förenklar för ny- anlända när 
de ska lära sig svenska. Att inte ha tillgång 
till littearatur på ett språk man behärskar är 
begränsade och stänger ute. Bibliotek ska 
vara tillgängliga för alla, oavsett bakgrund.

Sverigedemorkaternas förslag är i linje med 
förslag de driver i flera kommuner och är 
ett tydligt exempel på deras nationalistiska 
kulturpolitik. SD’s yrkande strider dessutom 
mot bibliotekslagen.

Dags för en jämlik skola
Under ledamöternas frågestund gick flera 
frågor till Pernilla Tornéus (M), ord-
förande i utbildningsnämnden. Det gällde 
bland annat artikelserien i Smålandsposten 
som visar hur Växjö kommuns skolor blir 
mindre och mindre jämlika. 

Björn Kleinhenz 
(V), ledamot i 
utbildningsnämn-
den har tre år i 
rad yrkat på ökad 
socioekonomisk 
resursfördelning 
i förskola och 
grundskola, dock 
utan för gehör 
från blågröna. 

Frågan ställdes igen under fullmäktige. 

- Vi ska titta på det, svarade Tornéus. För 
oss är det inte givet att det behövs mer 
pengar utan det är viktigt att det som nu 
fördelas träffar rätt.

Skolan i Växjö kommun har varit segre-
gerad under lång tid och även om det är 
bra att media lyfter frågan är det inte något 
nytt. Vi hoppas att blågröna kan tänka om 
och både se till att resurser träffar rätt och 
öka dem generellt, det är uppenbart att det 
behövs. 

På temat skola kan berättas att byggna-
tionen av ny skola i Dädesjö gick igenom, 
naturligtvis med bifall från Vänsterpartiet. 
En jämlik skola handlar också om tillgång 
till en bra skola i ändamålsenliga lokaler, 
oavsett om du bor i stan eller på landsbyg-
den. 



Vänsterpartiet, Vattentorget 1, 352 34 Växjö | Ansvarig utgivare Lars Behrenz  | Årgång 42

Vänsterpartiet har varit aktiva sedan årsskiftet 
och lämnat in tre motioner till Växjö kommun-
fullmäktige. Den första handlar om att Växjö 
kommun bör avveckla sitt ägande i Småland 
Airport. Växjö kommun subventionerar Småland 
Airport med växjöbornas skattepengar. Fortsatt 
ägande i Småland Airport går även emot mål-
sättningen med minskade utsläpp. Flygets totala 
klimatpåverkan står för lika stora utsläpp som hela 
personbilstrafiken i Sverige.

- Att Växjö kommun är delägare i Småland 
Airport är inte hållbart av framförallt två skäl, 
säger Maria Garmer, ledamot för Vänsterpartiet 
i kommunstyrelsen och ersättare i hållbarhets-
utskottet. För det första kräver klimatet en 
omställning till fossilfrihet i alla samhällssek-
torer och kommunen har antagit klimatmål 
som inte är förenliga med de utsläpp som flyget 
orsakar. Det andra skälet är att Växjö kommun 
subventionerar Småland Airport med växjöbor-
nas skattepengar, pengar som skulle göra bättre 
nytta i kärnverksamhet som skola och omsorg.

Den andra motionen syftar till att avsluta det fria 
skolvalet som införts i Växjö kommun. Forskning 
visar att det fria skolvalet bidrar till ökad segrega-
tion. I stor utsträckning är det socioekonomiskt 
starka familjer med hög utbildningsnivå som gör 
aktiva skolval. Skolvalet gör därför att elever med 
olika bakgrund riskerar att i allt mindre utsträck-
ning mötas i en gemensam och likvärdig skola.

- Det fria skolvalet riskerar att öka skolsegregatio-
nen i kommunen, säger Björn Kleinhenz som är 
ledamot för Vänsterpartiet i utbildningsnämnden. 
Det är främst resursstarka familjer som gör aktiva 
skolval. Vi har redan idag stor skillnad mellan olika 
skolor, både när det gäller betyg och lärarbehörig-
het. Risken är stor att färre väljer de skolor med 
lägre resultat och att skillnaderna ökar ytterligare. 

Slutligen har Vänsterpartiet lämnat in en motion 
om koncernövergripande grönyteskötsel, ett 
effektivt och hållbart sätt att sköta alla förvalt-
ningar och bolags grönytor. I budgeten för 2020 
gav blågröna i uppdrag att konkurrensutsätta 
grönyteskötseln. Det blev stora protester från såväl 
allmänhet som anställda på tekniska förvaltningen, 
i slutändan blev det inget av uppdraget. 

- Det visade sig att uppdraget trots allt kunde bidra 
med något positivt, säger Johnny Werlöv som 
skrivit motionen. Tekniska förvaltningen lyckades 
hämta hem besparingen utan att konkurrensutsät-
ta grönyteskötseln och behöll hög kvalitet. 

- Vår utgångspunkt när vi lämnar in denna mo-
tion är att vi inom Växjö kommuns förvaltningar 
och bolag troligen kan göra det ännu bättre. Sam-
ordna resor, maskiner, personal och kunskap. Och 
samtidigt behålla allt inom den egna verksamheten 
med målet att använda så få externa utförare som 
möjligt. Vi hoppas såklart att majoriteten är intres-
serade av att titta på förslaget och att kvalitet och 
hållbarhet är ledorden för dem liksom för oss. 

Tre nya motioner från Vänsterpartiet


